
رئیــس کل دادگســتری اســتان کرمــان از رفــع 
مشــکل تمدیــد کارت بازرگانــی کارخانه فریکو 
سیرجان با اشتغال مستقیم بیش از هزار نفر، 
بررسی موانع موجود در مسیر واحدهای تولید 

مرغــداری دارزیــن، کارخانه آرد جیرفت و ایجاد 
باغ مادری مرکبات جنوب کرمان خبر داد.

یدالله موحد در نشســت ســتاد اســتانی اجرای 
کلــی سیاســت های اقتصــاد مقاومتی در ابعاد 

حقوقــی و قضایــی افــزود: رفــع موانــع تولیــد و 
حمایــت از ســرمایه گــذاران بایــد بــا تدبیــر و در 
چارچــوب قوانیــن، مقررات، دســتورالعمل ها و 

ضوابط قانونی انجام شود.

مشکلات 
چهار واحد تولیدی کرمان 

مورد بررسی قرار گرفت

خبر  
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20 اسفند انجام می شود؛

 برگزاری انتخابات 
شرکت های سرمایه گذاری 

سهام عدالت استانی

انتخابات شــرکت های ســرمایه گذاری ســهام عدالت 
اســتانی مقــارن بــا مبعث حضرت رســول )ص( در ۲۰ 
اســفند ۹۹ برگزار خواهد شــد.معاون توسعه مدیریت 
و منابــع وزیــر اقتصــاد، در نشســت خبــری با موضوع 
برگزاری مجامع الکترونیکی شرکت های سرمایه گذاری 
ســهام عدالت اســتانی، گفت: شــرکت های ســرمایه 
گــذاری ســهام عدالــت اســتانی در رتبه بندی شــرکت 
های کشور، شرکت های بزرگ و مهمی محسوب می 
شوند و ارزش سهام هر یک از این شرکت ها در بعضی 
استان های کوچک تا ۹ هزار میلیارد تومان می رسد...

علی عســکری،افزود: در برخی اســتان های بزرگ هم 
ارزش سهام هر یک از این شرکت ها قریب به ۲۰ هزار 

میلیارد تومان است.
 به گفته معاون وزیر اقتصاد، در ســه اســتان  کرمان، 
فارس و یزد، ۶۵ تا ۷۳ درصد از سهامداران غیرمستقیم 
سهام عدالت در سامانه سجام ثبت نام کرده اند. در ۱۰ 
استان دیگر، این میزان ۶۰ تا ۷٣ درصد و در ۱۲ استان، 
۵۰ تا ۶۰ درصد بوده اســت. در عین حال، در هشــت 
اســتان میــزان ثبــت نــام از ٣٢ تــا زیــر ۵٠ درصــد بوده 
است. همچنین تاکنون هزار و ۸۰۰ نفر برای مدیریت 

شرکت های سرمایه گذاری استانی، کاندید شده اند.
سهام عدالت؛ گسترده ترین طرح بازار سرمایه

در ادامــه ایــن نشســت، حســین فهیمــی مدیرعامــل 
شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه 
و سخنگوی سهام عدالت عنوان کرد: بحث آزادسازی 
سهام عدالت در یکی از پرنوسان ترین سال های بازار 
سرمایه رخ داد و تاکنون طرحی در بازار سرمایه کشور 

به این ابعاد و گستردگی وجود نداشته است.
وی با بیان اینکه تاکنون حدود ۱۵ اســتان مرحله اول 
مجامــع عــادی بــه طور فوق العاده را برگــزار کرده اند، 
افــزود: در فرآیند آزادســازی ســهام عدالــت، دارایی ها 
از کنتــرل و مالکیــت دولــت خارج و به ســازمان بورس 

منتقل شد.
فهیمی تصریح کرد با اشاره به اینکه توصیه همیشگی 
ما به ســهامداران، عدم فروش ســهام عدالت اســت، 
عنــوان کــرد: در مرحله اول آزادســازی ســهام عدالت، 
حــدود ۱۹ میلیــون نفــر قــادر بــه مشــاهده دارایی خود 
در ســامانه ســهام عدالت و تصمیم گیری در خصوص 

آن بوده اند.
فهیمی همچنین تاکید کرد: پس از ثبت نام در سامانه 
سجام و ایجاد ارتباط با شرکت سپرده گذاری مرکزی، 
ما قادر به انجام بســیاری از خدمات برای ســهامداران 
به صورت الکترونیکی هستیم و به هیچ وجه نیازی به 

مراجعه حضوری سهامداران نیست.
وی بــا بیــان اینکــه بــا دریافــت کارت اعتبــاری ســهام 
عدالت، امکان خرید وجود دارد و اگر مبلغ اســتفاده  
شــده تــا ۲۹ روز بازگردانــده شــود، ســود بــه آن تعلــق 
نخواهد گرفت، تصریح کرد: در صورت عدم بازگشت 
پول پس از گذشــت ۲۹ روز، به وام ســه ســاله تبدیل 

خواهد شد که شرایط و سود خود را دارد.

تاکنون سه مرحله سود سهام عدالت واریز شده است
در این نشست همچنین حسنعلی قنبری، معاون وزیر 
و رئیــس کل ســازمان خصوصــی ســازی گفت: متولی 
سهام عدالت، وزارت اقتصاد است و سازمان خصوصی 
سازی به عنوان یکی از بازوهای اجرایی، بخش هایی 

از وظایف اجرایی را عهده دار است.
وی افزود : تاکنون طی سه مرحله، سود سهام توسط 
سازمان خصوصی سازی واریز شده است. در این مدت 
۱۲۷ هزار میلیارد ریال به حســاب بیش از ۴۱ میلیون 

نفر از مشمولان سهام عدالت واریز شده است.
۱۳ شرکت سرمایه گذاری استانی، هلدینگ می شوند
در ادامه نشست، محمدرضا معتمد، معاون نظارت بر 
نهادهای مالی ســازمان بورس اظهار داشت: صندوق 
بازارگردانــی برای شــرکت های ســرمایه گذاری اســتانی 

ایجاد خواهد شد.
وی افزود: شرکت های سرمایه گذاری استانی بر اساس 
رای هیــات مدیــره کــه در ۲۰ یا  ۲۱ اســفند ســال جاری 
انتخاب خواهند شد به شناسایی توانمندی های خود 
در اجرای پروژه ها در ســطح کشــور یا اســتان خواهند 

پرداخت و از منافع آن بهره مند می شوند.
وی افزود: در حال حاضر از ۴۹ شرکت استانی سهام 
بــورس و فرابــورس پذیــرش  عدالــت ۳۶ شــرکت در 
شــده اند و قرار اســت ۱۳ شــرکت باقیمانده در قالب 
هلدینگــی بــه تمــام ۴۹ میلیــون نفــر ســهامدار ســهام 

عدالت تخصیص داده شود.
معتمد ادامه داد: لازم است تمام مشمولین در تمام 
سامانه های لازم از جمله سجام ثبت نام کنند تا کلیه 
منافع لازم به آنها اختصاص یابد. در این صورت آنها 
می توانند از منافع نقدی و افزایش سرمایه در اسرع 
وقت بهره مند شده و از هر تغییری در ارزش شرکت 

های سرمایه گذاری استانی باخبر شوند.
وی در پایان به ایجاد صندوق بازارگردانی برای شرکت 
های اســتانی اشــاره کرد و گفت: موضوع آن توســط 
شورای عالی بورس تصویب شده و هدف آن حمایت 

از شرکت های استانی است.

مدیرکل تامین اجتماعی استان کرمان اعلام کرد

حذف دفترچه بیمه تامین 
اجتماعی از ابتدای اسفند

گفــت:  کرمــان  اســتان  اجتماعــی  تامیــن  مدیــرکل 
تاکنــون در اســتان کرمــان ۲۲ نــوع خدمــت ســازمان 
تامین اجتماعی غیرحضوری اجرا شده است و از اول 
اســفندماه دفاتر درمانی بیمه شدگان حذف می شود 
و بیمه شدگان بر اساس کد ملی از خدمات درمانی 

استفاده می کنند.
علی حسینی در نشست خبری پیرامون حذف دفاتر 
بیمــه و خدمــات غیرحضوری طرح "۳۰۷۰" گفت: در 
سطح کشور ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر مستمری بگیر 

سازمان تامین اجتماعی هستند.
وی با بیان اینکه یک میلیون و ۵۱۷ هزار نفر در استان 
کرمان تحت پوشــش بیمه تامین اجتماعی هســتند، 
اظهــار کــرد: ۵۲ هــزار و ۳۰۰ کارگاه فعــال در اســتان 
کرمــان وجــود دارد که در این کارگاه ها ۳۴۸ هزار نفر 
بیمه شده اصلی مشغول به کار هستند و ۱۲۵ هزار 
خانوار مستمری بگیر تامین اجتماعی هستند که در 
این زمینه ماهانه ۴۰۰ میلیارد تومان پرداخت می شود.
مدیرکل تامین اجتماعی استان کرمان سامانه نسخه 
الکترونیک و طرح ۳۰۷۰ ســازمان تامین اجتماعی را 
تســریع کننده در ارائه خدمات دانســت و بیان کرد: 
از اول اسفند سال جاری دفترچه های فیزیکی حذف 
خواهنــد شــد و مــردم می توانند با در دســت داشــتن 
کارت شناسایی خود و ارائه کد ملی از خدمات تامین 

اجتماعی بدون ارائه دفترچه بیمه بهره مند شوند.
خدمــات  تعــداد   "۳۰۷۰" طــرح  در  داد:  ادامــه  وی 
غیرحضوری به ۳۰ مورد می رسد و پیش بینی می شود 
کــه بیــش از ۷۰ میلیون مراجعه حضوری به شــعب و 

کارگزاری های تامین اجتماعی حذف شود.
حســینی بیان کرد: تاکنون در اســتان کرمان ۲۲ نوع 
خدمــت ســازمان تامیــن اجتماعــی غیرحضــوری اجرا 
شده است و از اول اسفندماه حذف دفاتر درمانی را 
بیمه شدگان داریم و دیگر دفترچه درمانی جدید تولید 
نمی شود و براساس کد ملی بیمه شدگان از خدمات 

درمانی استفاده می کنند.
وی با بیان اینکه تامین اجتماعی در استان کرمان دو 
حوزه بیمه ای و درمانی دارد، تصریح کرد: ۷۰ درصد 
خدمــات ســرپایی و ۹۰ درصــد هزینــه بســتری را برای 

بیمه شدگانمان پرداخت می کنیم.
مدیــرکل تامیــن اجتماعی اســتان کرمــان تاکید کرد: 
در راســتای کاهــش مراجعــات، هزینــه و جلوگیــری از 
اتلاف وقت از مردم درخواســت داریم که در ســامانه  
www.estamin.ir ثبت نام کنند تا از مزایای خدمات 
غیرحضوری سازمان تامین اجتماعی بهره مند شوند.
بــه گــزارش ایســنا، در این جلســه "امیــن فخر" مدیر 
درمان تامین اجتماعی استان کرمان نیز بیان کرد: از 
ابتدای شیوع کرونا تا امروز ۸۷۰۴ نفر بیمار کرونایی در 
بیمارستان های سازمان تامین اجتماعی استان بستری 
شــده اند بــه طوری که ۳۰ درصد بیمــاران کرونایی در 
بیمارستان های ما بستری بودند و همچنین ما ۲۱۰۰ 
پرسنل داریم که از این تعداد تاکنون ۷۹۰ نفر از آنها 

به کرونا مبتلا شده اند.
وی با بیان این مطلب که طرح های مهمی در استان 
در مرحلــه اجــرا اســت، تصریــح کرد: ارتقــاء هتلینگ 
بیمارستان پیامبر اعظم)صلی الله علیه و آله(، احداث 
پارکینــگ، احداث پلی کلینیک جدید در بیمارســتان 
پیامبــر اعظــم، توســعه بیمارســتان غرضی ســیرجان 
توسعه و احداث اورژانس جدید را در دستور کار داریم.
فخــر افــزود: در رفســنجان پلی کلینیک تخصصی در 
حال احداث است که حدود ۶۰ درصد پیشرفت دارد 
و در شهرستان های فاقد مرکز ملکی با مراکز دولتی 
توافق کرده ایم که بیمه شدگان ما در آن مراکز رایگان 

ویزیت شوند.

در دو یا سه هفته آینده؛

 احتمال هجوم 
 ملخ های صحرایی 

به کرمان و رفسنجان
مدیــر حفــظ نباتــات ســازمان جهاد کشــاورزی شــمال 
اســتان کرمــان اظهــار کــرد: با توجه به گرم شــدن هوا 
احتمال هجوم ملخ صحرایی به نیمه شــمالی اســتان 
کرمان مثل شــهرهای شــرقی، ارزوئیه و حتی به مرکز 
اســتان مثل کرمان و رفســنجان وجود دارد. همچنین 
طبق پیش بینی ها از نیمه اســفند در اســتان بارندگی 
داریم و این رطوبت و گرمی هوا باعث جذب ملخ های 

صحرایی می شود.
ناصر طاهری، درباره وضعیت هجوم ملخ ها با اشــاره 
به پیش بینی های ســازمان فائو گفت: براســاس اعلام 
سازمان حفظ نباتات کشور امسال هجوم ملخ نسبت 
بــه ســال گذشــته بــه شــدت افزایــش پیــدا می کنــد و 
دســته های چنــد صــد میلیونی به ســمت ایــران حمله 

می کنند.
وی افزود: طبق پیش بینی ها در دو یا سه هفته آینده 
هجوم ملخ صحرایی به استان های جنوبی مثل جنوب 
اســتان کرمــان، سیســتان و بلوچســتان، هرمــزگان و 

جنوب فارس را خواهیم داشت.
مدیــر حفــظ نباتــات ســازمان جهاد کشــاورزی شــمال 
اســتان کرمــان اظهــار کــرد: با توجه به گرم شــدن هوا 
احتمال هجوم ملخ صحرایی به نیمه شــمالی اســتان 
کرمان مثل شــهرهای شــرقی، ارزوئیه و حتی به مرکز 
اســتان مثل کرمان و رفســنجان وجود دارد. همچنین 
طبق پیش بینی ها از نیمه اســفند در اســتان بارندگی 
داریم و این رطوبت و گرمی هوا باعث جذب ملخ های 

صحرایی می شود.

شهردار کرمان عنوان کرد

پیش بینی تحقق بودجه 1500 میلیارد تومانی شهرداری

شــهردار کرمان با دفاع از بودجۀ ۱۵۰۰ میلیارد تومانی شــهرداری 
کرمان در ســال ۱۴۰۰، توافق اعضای شــورای اسلامی شهر کرمان 
مبنی بر تصویب بودجۀ سال آینده را گرفت.سیدمهران عالم زاده در 
نشست عمومی شورای شهر کرمان در تشریح پروژه ها و برنامه های 
شــهرداری کرمــان، از اجــرای تقاطع شــرف آباد در آینده ای نزدیک 
خبر داد و گفت: مراحل این پروژه به خوبی طی شده و امیدورایم 

کلنگ اجرای تقاطع در اسفندماه به زمین زده شود.
وی همچنیــن بــه کلنگ زنــی مدرســۀ ۲۴ کلاســۀ »شــهید مجیــد 
علی احمدی« در محلۀ سرآسیاب کرمان و مشارکت شهرداری در 
این امر خیرخواهانه اشاره کرد و افزود: کمک شهرداری در قالب 
مشارکت در هزینۀ صدور پروانۀ ساختمانی و واگذاری قدرالسهم 
زمین، به طور مسلم در افزایش ظرفیت فضاهای آموزشی تأثیرگذار 

خواهد بود.

عالم زاده اقدام مهم دیگر را برنامه ریزی برای برگزاری "جشــنواره 
جهانی نقاشــی کودک" شــهرداری کرمان عنوان و بیان کرد: این 
رویــداد بــا حضور معاون وزیر کشــور و اســتاندار کرمــان، کار خود 
را آغاز کرد که امیدواریم به برندی جهانی برای شــهرداری و شــهر 

کرمان تبدیل شود.
شهردار کرمان تحویل ۲۰ دستگاه اتوبوس خریداری شده به کرمان 
را اتفاقی خوب برای شهر دانست و گفت: تا پایان هفته جاری با 
حضور مسئولان کشوری و استانی، از این تعداد دستگاه اتوبوس 

رونمایی خواهد شد.
وی با اشاره به آمادگی کامل شهرداری کرمان در آستانۀ سال جدید 
و با بیان اینکه شهرداری مانند سال های گذشته برنامۀ مشخصی 
در پیش خواهد گرفت، گفت: شهر کرمان در سال آینده در حوزۀ 

فضای سبز متحول خواهد شد.

عالم زاده برگزاری سمپوزیوم مجسمه سازی در فروردین ماه سال 
آینده را رویدادی دیگر اعلام کرد و گفت: این رویداد بعد از گذشت 

چندسال، مجددا کار خود را در کرمان شروع خواهد کرد.
وی بــا اشــاره بــه اقــدام خــوب قــرارگاه جهــادی کریــم اهــل بیــت 
علیه الســلام شــهرداری کرمان در ســاختِ بوستان کودک "شهید 
چیره" در روستای حرمک بخش گلباف از توابع شهرستان کرمان 
افزود: از تمام نیروهایی که داوطلبانه برای ســاختِ این بوســتان 

تلاش کردند، تشکر می کنم.
شهردار کرمان در ادامه، در دفاع از بودجۀ پیشنهادیِ شهرداری 
کرمان گفت: از بودجۀ بالا استقبال و توان تحقق آن را پیش بینی 
می کنیم. وی با بیان اینکه مدیران شهرداری علاوه بر خدمت رسانی 
به شهروندان، برای مجموعۀ خود نیز درآمدزایی دارند، گفت: سال 
گذشته با وجود پایین بودن قیمت زمین و علی رغم اینکه انتظار 
نمی رفت، بودجۀ ۸۲۰ میلیارد تومانی شهرداری کرمان محقق شد.

عالــم زاده بــا اشــاره بــه اینکــه افزایــش بودجۀ شــهرداری و تحقق 
این بودجه، موجب توســعه و پیشــرفت شــهر خواهد شــد، اظهار 
کرد: بودجه امسال شهرداری کرمان ۱۳۰۰ میلیارد تومان بود که 
تاکنون ۱۱۰۰ میلیارد تومان محقق شده و اگر برخی مشکلات وجود 

نداشت، بودجۀ امسال به طور کامل تحقق می یافت.
وی با اشــاره به اینکه اقدامات شــهرداری و روند اجرای پروژه های 
عمرانی، براساس برنامۀ زمان بندی پیش می رود، گفت: در شرایط 
کرونا، تنها شهرداری بخشی از عوارض اصناف را مورد بخشودگی 

قرار داد و در این اقدام خود را همراه مردم دانستیم.
شــهردار کرمــان بــا اشــاره به اینکه بودجــۀ ۱۵۰۰ میلیــارد تومان و 
کمتر از آن، در شأن شهرداری و مردم شهر کرمان نیست، تصریح 
کرد: اگر می خواهیم آسفالت معابر شهر کرمان را تکمیل کنیم و 
اقدامات بیشتری برای شهر و شهروندان انجام دهیم، باید بودجه 

افزایش پیدا کند.

نایب رئیس کمیسیون صادرات اتاق ایران:

»نمایشگاه های مجازی« ابزاری جدید برای توسعه بازار هستند
نایب رئیــس کمیســیون صــادرات اتــاق ایــران معتقــد اســت 
نمایشگاه مجازی که بر پایه ابزارهای فناورانه برگزار می شود 
در راســتای توســعه بــازار و کســب وکار بــه ویــژه در دوران 

همه گیری کرونا بسیار اهمیت دارد.
محمدعلــی محمــد میرزاییان،ضمــن تأکیــد بــر فعالیت های 
صادراتــی و اهمیــت تمرکــز جــدی اتاق هــای مشــترک بر این 
حوزه، برگزاری نمایشگاه های مجازی را در دوران همه گیری 
کرونا در راستای ایجاد بازارهای جدید و معرفی توانمندی های 
کشور مهم ارزیابی کرد و گفت: ارتباط با رایزنان بازرگانی و 
استفاده از ظرفیت سفارتخانه های کشورها برای بهره گیری 
از پتانسیل هایی که کشورها برای تجارت در اختیار دارند نیز 

در این حوزه بسیار اثرگذار است.
نایب رئیس کمیسیون صادرات اتاق ایران اظهار کرد: برگزاری 
نمایشــگاه های فیزیکی ویژگی های بســیاری دارد که یکی از 
آنها یافتن مشتریان جدید در نمایشگاه ها است و به ویژه در 
صنایع غذایی و در نمایشگاه هایی که جنبه بین المللی دارند، 
یافتن مشتریان پایدار امکان پذیرتر است. برگزاری نمایشگاه 
یکی از مهم ترین ابزارهای پیش روی تجار، بازرگانان و فعالان 
اقتصادی اســت تا بتوانند از این مســیر کســب وکار خود را 

توسعه دهند.
ایــن فعــال اقتصــادی تصریــح کــرد: نمایشــگاه مجــازی در 
وضــع کنونــی جهــان کــه مخاطبــان ممکن اســت از برگزاری 
نمایشــگاه های فیزیکــی بازدیــد نکنند یا مشــارکت چندانی 
در آن حاصل نشــود یک راهکار جایگزین اســت که به طور 
قطع می تواند اهداف نمایشگاهی را برای فعالان اقتصادی 
محقق کند؛ اما همچنان در ابتدای این مسیر هستیم و تجربه 
برگــزاری نمایشــگاه های مجــازی راه را برای فعالان اقتصادی 

شفاف تر خواهد کرد.

میرزاییان عنوان کرد:  گاهی شرکت در یک نمایشگاه می تواند 
تا چندین سال متوالی فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان را از 
جســتجوی مشــتری جدید در بازارها بی نیاز کند، بنابراین با 
تأکید بر اهمیت برگزاری نمایشگاه ها، فعالان اقتصادی باید 

از برگزاری نمایشگاه مجازی نیز استقبال کنند.
او ادامه داد: کرونا یکی از عواملی است که تقاضای بازار و 
ظرفیت های تولید در برخی از واحدها را کاهش داده است. 
در ایــن راســتا ضــرورت دارد بــرای توســعه بــازار از ابزارهــای 

دیگری استفاده شود.
نایب رئیــس کمیســیون صــادرات اتاق ایران افــزود: برخی از 
کســب وکارها نیازمنــد تعییــن اســتانداردهایی خــاص بــرای 
فــروش هســتند و بــه نظر می رســد برگــزاری نمایشــگاه های 
مجازی و اســتفاده از تکنولوژی و دانشــی که اســتارت آپ ها 

در اختیــار دارنــد، بتوانــد در اســتفاده از ابزارهــای فناورانــه 
برای توسعه بازارها و یافتن مشتری جدید در داخل و خارج 

کمک کند.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری اتــاق ایران،میرزاییان عنــوان کرد:  
برگزاری نمایشگاه مجازی تجارب ارزشمندی را پیش روی ما 
قــرار خواهــد داد و بــه تدریج به کســب وکارها کمک می کند 
که با تغییر شرایط، راه های دستیابی خود به بازارها را تغییر 

دهند.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه نمایشگاه های مجازی خلأ 
حضور تجار خارجی را در نمایشگاه ها، برطرف می کند، گفت:  
باید اطلاع رسانی لازم به تجار و بازرگانان سایر کشورها انجام 
شود تا از فرصت برگزاری نمایشگاه مجازی ایران که در مدت 

زمان طولانی تری نیز برگزار می شود، استفاده کنند.

مدیر دبیرخانه شورای گفت وگو، تاکید کرد

شوراهای گفت وگوی استانی بر »مسائل منطقه ای« تمرکز کنند

مدیر دبیرخانه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی، 
از ضرورت پرداختن به موضوعات و چالش های اســتانی در 
جلســات شــورای گفت وگو ســخن گفــت و تاکید کــرد: برای 
افزایش کارآیی شــوراهای گفت وگوی اســتانی باید مســائل 
منطقــه ای و اســتانی بــه جــای موضوعــات ملــی مــورد توجه 

قرار بگیرند.
محســن عامری، مدیر دبیرخانه شــورای گفت و گوی دولت 
و بخــش خصوصــی بــا بیــان ایــن مطلب کــه در تاریخ قانون 
گــذاری کشــور، شــورای گفت و گــو از معدود مواردی اســت 
کــه یــک بســتر تاریــخ ســاز را بــرای بخــش خصوصــی فراهم 
کرده، تصریح کرد: جدای از نتایج و محقق شدن مصوبات 
جلسات، اصل برگزاری جلسات شورا حائز اهمیت است که 
در آن بخــش خصوصــی و دولتــی با هــم در یک موضع برابر 

گفت و گو می کنند.
او ســپس به موضوع ارزیابی شــوراهای اســتانی اشــاره کرد 
و گفــت: مکانیــزم ارزیابــی از ســال ۹۶ شــروع شــد و بعــد از 
گذشت سه سال از اجرای آن مشاهده شد که خوشبختانه 

عملکرد استان ها رشد مثبت داشته و به دنبال آن، معیارها 
و شاخص های ارزیابی نیز قابلیت اصلاح و ارتقا دارند و در 

همین راستا تغییرات لازم اتفاق افتاد.
بــه اعتقــاد عامــری، معیارهایــی کــه در دســتورالعمل جدیــد 
تعریف شــده اند معیارهای پخته تر و دقیق تری نســبت به 
قبل هستند و نزدیکی بیشتری با نیت قانون و قانونگذار از 

تشکیل شورای گفت و گو در سطوح استانی دارند.
بــر اســاس گفتــه های مدیر دبیرخانه شــورای گفــت و گو در 
دستورالعمل قبلی وزن به نسبت بالایی را به موضوعات ملی 
اختصاص داده بودیم اما در دستورالعمل جدید به دو دلیل 
وزن این معیار کاهش یافت؛ اول آن که نیت قانونگذار در 
ماده ۱۳ قانون بهبود مســتمر محیط کســب وکار این اســت 
که شوراهای استانی برای حل مسائل استان خودشان تلاش 
کننــد و موضوعــات ملــی را بــه دبیرخانــه شــورای گفت و گو 
ارجاع دهند. دوم، اختصاص وزن زیاد به موضوعات ملی، 
ســبب شــد که اســتان ها بیشتر به ســمت طرح موضوعات 
ملی در جلسات استانی بروند که گاهی هم در استان های 

مختلف همان مطلب تکرار می شــد و پشــتوانه کارشناســی 
کافی نداشت. بدین ترتیب پیشنهاد این است که حتی در 
ســفر مقامات ملی و کشــوری به اســتان و حضور ایشــان در 
جلســات شــورا، اولویت به حل مســائل اســتانی اختصاص 
یابد و از این فرصت برای رفع مسائل استان استفاده شود.
تحقــق مصوبــات و دســتاوردهای اســتانی، توجه به موضوع 
روابــط عمومــی و انعــکاس خبرهــا و مصوبات شــورا، تعیین 
فضایی برای ارتباط با فعالان اقتصادی نظیر وبســایت اتاق 
یا فضای مجازی از جمله مواردی بود که طبق اظهارات مدیر 
دبیرخانه شورا به عنوان شاخص های ارزیابی در دستورالعمل 

جدید لحاظ شده است.
عامــری ضمــن اشــاره بــه این موضوع که بیــش از ۵۰ درصد 
دستاوردهای شورای ملی در قالب برگزاری جلسات کارگروه 
تخصصی بدون نیاز به طرح در جلسه اصلی شورای گفت و 
گو به دست آمده است، تاکید کرد:  باید در جلسات کارگروه 
تخصصــی شــوراهای اســتانی، مدیــران میانــی دســتگاه های 
اســتان که از قدرت تصمیم ســازی برخوردار هســتند حضور 

یابند تا نتایج و پیشنهادات مؤثرتری اتخاذ شود.
او پیشنهاد داد: تا دبیرخانه شورای استانی از ظرفیت مکاتبه 
و مستندسازی با دستگاه های استانی برای پیگیری مصوبات 
جلسات شورای استان استفاده کرده و به منظور اجرای سریع 
تر مصوبات، رونوشــت نامه نیز به اســتاندار ارســال شــود تا 
در صورت عدم اجرای آن، تصمیماتی از ســوی رئیس شــورا 
و حتی در برخی موارد توســط دســتگاه های نظارتی اســتان 

اتخاذ شود.
عامری همچنین توجه و اشراف استان ها به دستورالعمل های 
شورای استانی، بهره مندی از ظرفیت کمیسیون ها و تشکل 
هــای اتــاق و حتــی مجموعه های موجود در ســطح اســتان را 
از جمله مواردی دانست که می تواند در عملکرد شوراهای 

استانی مؤثر بوده و باعث رشد و ارتقای استان شود.


